

CJPS

RCSP

**Canadian
Journal
of Political
Science**

**Revue
canadienne
de science
politique**

55:4

December 2022 décembre



**CAMBRIDGE
UNIVERSITY PRESS**

CJPS Canadian
Journal
of Political
Science

RCSP Revue
canadienne
de science
politique

Editorial Board / Comité de Rédaction

CO-EDITOR

Cameron Anderson (Western)

CODIRECTEUR

Félix Mathieu (Winnipeg)

ASSISTANT EDITORS

Christopher Alcantara (Western)

Nandita Biswas Mellamphy (Western)

REVIEW EDITOR

Martin Horak (Western)

RESPONSABLE DES RECENSIONS

Philippe Dubois (ENAP)

Advisory Board / Conseil Consultatif

Mathieu Arès (Sherbrooke)
Antoine Bilodeau (Concordia)
Karen Bird (McMaster)
Amanda Bittner (Memorial)
Shaun Bowler (UC-Riverside)
Nadia Brown (Purdue)
Ruth Dassonneville (Montreal)
Frédéric Gagnon (UQAM)
Patricia Goff (Wilfrid Laurier)
Fabienne Greffet (Lorraine)

Sheryl Lightfoot (British Columbia)
Emmett Macfarlane (Waterloo)
Raul Pacheco-Vega (FLACSO Mexico)
Jonathan Paquin (Laval)
Anthony Sayers (Calgary)
Shane Singh (Georgia)
Jonathan Paquin (Laval)
Debra Thompson (McGill)
Dale Turner (Toronto)
Linda Zerilli (Chicago)

The *Canadian Journal of Political Science*, whose policy is set by the Editorial Board, is committed to the publication of scholarly research in all fields of political science. Manuscripts are assessed on the basis of their contribution to the discipline and by the authors' adherence to the highest scholarly standards.

La *Revue canadienne de science politique*, dont la politique est mise en place par le comité de rédaction, s'engage à publier des travaux de recherche académique dans toutes les orientations de la science politique. Les manuscrits sont évalués sur la base de leur contribution à l'avancement des connaissances dans la discipline et selon la conformité des textes aux exigences académiques les plus élevées.

The opinions and findings expressed in this JOURNAL are not necessarily those of the Canadian Political Science Association or the Société québécoise de science politique or their respective Directors and Officers.

Les opinions exprimées et les résultats de recherche transmis dans cette REVUE n'engagent pas l'Association canadienne de science politique ou la Société québécoise de science politique, les membres de leur Bureau de direction et les membres de leur Conseil d'administration.

See Notes to Contributors on the inside back cover. / Voir avis aux collaborateurs sur la troisième de couverture. For more information / Pour de plus amples renseignements : cambridge.org/cjp

55:4 December 2022 décembre

Research Articles / Études originales

Gender-Based Violence Research in Canadian Political Science: A Call to Action
Cheryl N. Collier 769

Vers une grille d'analyse féministe radicale de l'*empowerment* en contexte fédéral :
les luttes agricoles en Inde
Catherine Viens 784

L'éclipse de l'interculturalisme au Québec
Jean-Pierre Couture et Jean-Charles St-Louis 805

Numbers and Images: Representations of Immigration and Public Attitudes about
Immigration in Canada
Mireille Paquet and Andrea Lawlor 827

Buying Votes across Borders? A List Experiment on Mexican Immigrants in the
United States
Jaehyun Song, Takeshi Iida, Yuriko Takahashi and Jesús Tovar 852

Privacy and Canadian Political Parties: The Effects of the Data-Driven Campaign
on Elector Engagement
Sara Bannerman, Julia Kalinina, Elizabeth Dubois and Nicole Goodman 873

Language Matters: The Study of Canadian Politics through an Exploration of
Syllabi and Comprehensive Exams
Jean-François Daoust, Alain-G. Gagnon and Thomas Galipeau 897

Review Essays/Essais critiques

Voting Behaviour in Canada: The State of the Discipline
Elisabeth Gidengil 916

Participer ou s'autodéterminer ? Un état des lieux de la littérature décoloniale
autochtone
Simon Dabin 939

Research Notes/Notes de recherche

Does Democracy Die in Darkness? An Examination of the Relationship between
Local Newspaper Health and Turnout in Municipal Politics
Ben Andrews and Scott Pruyers 958

Questions d'actualité/Currents

Sur le potentiel de croissance du Parti conservateur du Québec
Axel Déry, Alexis Bibeau, Hubert Cadieux et Yannick Dufresne 972

Nouvelle phase du nationalisme québécois : un PLQ coincé
Eric Montigny 978

Book Reviews / Recensions 989

Addendum

Gatekeeping by Central and Local Party Actors: Theory and Evidence from a Field
Study of New Brunswick Nominations, 2017–2018 – ADDENDUM
Quinn M. Albaugh 1011

Corrigendum

Buying Votes across Borders? A List Experiment on Mexican Immigrants in the
United States – CORRIGENDUM
Jaehyun Song, Takeshi Iida, Yuriko Takahashi and Jesús Tovar 1012

Reviewers / Évaluateurs 2022 1020

Canadian Journal of Political Science / Revue canadienne de science politique

The Journal acknowledges with gratitude the generous assistance of the Social Sciences and Humanities Research Council of Canada. / La Revue tient à remercier le Conseil de recherches en sciences humaines du Canada pour la généreuse subvention qu'il a bien voulu lui accorder. The Journal also acknowledges support from / La Revue bénéficie aussi du soutien de : The University of Western Ontario and the University of Winnipeg.

Membership in either the Canadian Political Science Association and/or the Société québécoise de science politique includes an online subscription to the *Journal*. Institutional subscriptions (which do not include membership privileges) are also available. The *Journal* may be obtained in paper and online. / La cotisation versée à l'Association canadienne de science politique et/ou à la Société québécoise de science politique donne droit à un abonnement en ligne à *La Revue*. Des abonnements destinés aux institutions (qui ne donnent pas droit aux privilèges réservés aux membres) sont également offerts. Vous pouvez recevoir *La Revue* en format papier ou numérique.

Choice of Associations/ Choix d'associations	Students and any other person earning under CDN \$50,000 annually/ Étudiants et toute autre personne dont le revenu annuel ne dépasse pas 50 000 \$ CDN	All other members/ Tous les autres membres
CPSA only / ACSP seulement	CDN \$50	CDN \$165
SQSP seulement / only*	CDN \$50	CDN \$140
Joint/conjoint CPSA/ACSP-SQSP*	CDN \$60	CDN \$185
Shipping fee for printed version of <i>CJPS</i>	CDN \$25	CDN \$25

* These categories of membership include a subscription to the SQSP's journal *Politique et Sociétés*. Chaque catégorie d'adhésion comprend un abonnement à la revue de la SQSP, *Politique et Sociétés*.

Business correspondence should be sent to: Administrator, Canadian Political Science Association, Suite 204, 260 Dalhousie Street, Ottawa, Ontario K1N 7E4 (e-mail: cpsa-acsp@cpsa-acsp.ca; tel.: 1-613-562-1202; fax: 1-613-241-0019). / Prière d'adresser toute communication de caractère commercial à : Administratrice, Association canadienne de science politique, Bureau 204, 260, rue Dalhousie, Ottawa, Ontario K1N 7E4 (adresse électronique : cpsa-acsp@cpsa-acsp.ca; téléphone : 1-613-562-1202; télécopieur: 1-613-241-0019).

The headquarters of the Canadian Political Science Association is Suite 204, 260 Dalhousie Street, Ottawa, Ontario K1N 7E4. / Le siège social de l'Association canadienne de science politique est Bureau 204, 260, rue Dalhousie, Ottawa, Ontario K1N 7E4. Le siège social de la Société québécoise de science politique est à / The headquarters of the Société québécoise de science politique is at the Université du Québec à Montréal, Montréal, Québec H3C 3P8.

Published quarterly by Cambridge University Press for/pour the Canadian Political Science Association (l'Association canadienne de science politique) and/et la Société québécoise de science politique.

© Canadian Political Science Association (l'Association canadienne de science politique) and/et la Société québécoise de science politique

Annual subscription rates for Volume 55 (2022): Institutional subscription rates, print and online: US \$243.00 in the USA, Canada, and Mexico (+7% GST for Canadian customers only); UK £172.00 + VAT elsewhere. Institutional subscription rates, online only: US \$200.00 in the USA, Canada, and Mexico (+7% GST for Canadian customers only); UK £141.00 + VAT elsewhere. Single part rate, print only: US \$70.00 in the USA, Canada, and Mexico (+7% GST for Canadian customers only); UK £50.00 + VAT elsewhere. Institutional subscription correspondence should be sent to: Cambridge University Press, One Liberty Plaza, 20th Floor, New York, NY 10006, USA, for customers in the USA, Canada, or Mexico. Customers elsewhere should contact: Cambridge University Press, University Printing House, Shaftesbury Road, Cambridge CB2 8BS, UK.

© Canadian Political Science Association (Association canadienne de science politique) and/et Société québécoise de science politique 2023. All rights reserved. No part of this publication may be reproduced, in any form or by any means, electronic, photocopy, or otherwise, without permission in writing from Cambridge University Press, Rights and Permissions Manager, One Liberty Plaza, 20th Floor, New York, NY 10006 USA. For further information see <http://us.cambridge.org/information/rights/>.

Photocopying information for users in Canada: Canadian institutions should contact Access Canada at The Canadian Copyright Licensing Agency, 1 Yonge Street, Suite 1900, Toronto, ON M5E 1E5, Canada.

Photocopying information for users in the USA: The Item-Fee Code for the publication (0008-4239/14) indicates that copying for internal or personal use beyond that permitted by Sec. 107 or 108 of the U.S. Copyright Law is authorized for users duly registered with the Copyright Clearance Center (CCC), provided that the appropriate remittance is paid directly to CCC, 222 Rosewood Drive, Danvers, MA 01923. Specific written permission must be obtained for all other copying.

Photocopying information for users in the rest of the world: Organizations authorized by the Copyright Licensing Agency may also copy material subject to the usual conditions. Specific written permission must be obtained for all other copying.

Prix de l'abonnement annuel au volume 55 (2022) - abonnement institutionnel, version imprimée et en ligne : 243 \$ US aux États-Unis, au Canada et au Mexique (+7 % de TPS pour les clients canadiens); 172 € + TVA ailleurs. Le prix de la souscription institutionnelle en ligne uniquement: 200 \$ US aux États-Unis, au Canada et au Mexique (+7 % de TPS pour les clients canadiens); 141 € UK +VAT ailleurs. Prix pour un seul numéro de la revue, version imprimée seulement : 70 \$ US aux États-Unis, au Canada et au Mexique (+7 % de TPS pour les clients canadiens); 50 € + TVA ailleurs. Prière d'envoyer toute correspondance relative aux abonnements institutionnels à Cambridge University Press, One Liberty Plaza, 20th Floor, New York, NY 10006, USA, pour les clients résidant aux États-Unis, au Canada et au Mexique. Les clients d'autres pays sont priés d'utiliser l'adresse suivante : Cambridge University Press, University Printing House, Shaftesbury Road, Cambridge CB2 8BS, UK.

Tous droits réservés. Il est interdit de reproduire une partie quelconque de cette publication sous quelque forme que ce soit par des moyens électroniques ou autres, y compris la photocopie, sans la permission écrite du directeur des droits et des autorisations, Cambridge University Press, One Liberty Plaza, 20th Floor, New York, NY 10006 USA. Pour de plus amples renseignements, veuillez consulter le site <http://us.cambridge.org/information/rights/>. Pour demander l'autorisation de reproduire des textes publiés avant le numéro 3 du volume 37 (2004), prière de s'adresser à l'Association canadienne de science politique à l'adresse indiquée plus haut.

Photocopies au Canada : les institutions canadiennes sont priées de contacter Access Canada au The Canadian Copyright Licensing Agency, 1 Yonge Street, Suite 1900, Toronto, ON M5E 1E5, Canada.

Photocopies aux États-Unis : le code de frais de la publication (0008-4239/14) indique que les usagers dûment enregistrés auprès du Copyright Clearance Center (CCC) Transaction Reporting Service ont le droit de faire des copies à usage interne ou personnel au-delà de ce qu'autorisent les articles 107 ou 108 de la loi des États-Unis sur les droits d'auteur (U.S. Copyright Law) à condition de verser directement les droits appropriés au CCC, 222 Rosewood Drive, Danvers, MA 01923.

Photocopies dans les autres pays : les organisations autorisées par la Copyright Licensing Agency peuvent également faire des photocopies en respectant les conditions habituelles.

Pour tout autre genre de photocopie, une autorisation écrite spécifique est requise.

Return postage guaranteed / Port de retour garanti.



ISSN 0008-4239